

Community Charter on Membership and Events

EMECOM – Energy Medicine Europe Community

Article 1 – Purpose of the Community Charter

This community charter complements the statutes of EMECOM and defines the conditions of membership, membership fees, and participation in the association's events.

Article 2 – Membership

Types of Members

Natural persons who support the purpose of the community/association (following association).

Conditions for Admission

- Membership is open to all individuals who support Eden Method, Energy Medicine or similar methods.
- For certain benefits (e.g., reduced fees for events), the Board may require proof of training or courses (e.g., Certified Practitioner).

Rights of Members

- Participation and voting rights at the General Assembly.
- Access to offers and information organized by the association.
- Reduced participation fees for selected events of the association.

Duties of Members

- Payment of the membership fee.
 - Compliance with the statutes and codes.
 - Support of the association's purpose.
-

Article 3 – Membership Fees

- The amount of membership fees is determined by the General Assembly.
 - The annual fee must be paid by March 31 at the latest (exception in 2025/26 by - December 31, 2025 to benefit from special conditions).
-

Article 4 – Events

Purpose

The events serve to promote and spread Energy Medicine as well as to strengthen networking within the community.

Conditions of Participation

- Events are generally open to all interested members.

- For certain formats (e.g., advanced workshops), prior training (e.g., Essentials, Certification Training) may be required.

Registration and Payment

- Registration takes place in writing or via the online booking system.
- Registration is binding upon submission.
- Participation fees must be paid within the specified period.

Cancellations

- In case of withdrawal by participants, there is generally no entitlement to a refund.
- However, participants may nominate a suitable replacement to take their place. In this case, no additional costs will apply.
- If the association has to cancel an event, participation fees already paid will be fully refunded, minus any administrative costs already incurred.

Photos and Videos

- Photos and videos may be taken during the events.
- By registering, participants agree that such recordings may be used by the association for documentation and community purposes (e.g., website, newsletter, social media).
- Participants who do not wish to appear in photos or videos must notify the association in writing before the start of the event.

Travel, Accommodation, and Meals

- Travel to and from the venue, accommodation, and meals are the sole responsibility of participants.
- The association does not assume any responsibility or liability for these arrangements.

Article 5 – Liability and Insurance

Participation in all events organized by the association is at the participant's own risk.

Each participant is responsible for obtaining sufficient insurance coverage (e.g. accident, health, or liability insurance).

The association accepts no liability for any personal injury, property damage, or financial loss arising in connection with participation.

Article 6 – Entry into Force

These codes were adopted by the Board on 17. September 2025 and come into effect on the same day.

They may be amended by resolution of the General Assembly with a simple majority.

This is a non-legal translation of the original German text, provided for information purposes only. The English translation was prepared with ChatGTP and DeepL (3.9.2025)

Signatures:

The Chair Martina Zähler-Scheel (see below)

The Co-Chair Hazel Macfarlane (see below)

Reglement zur Mitgliedschaft und zu Veranstaltungen

EMECOM – Energy Medicine Europe Community,

Artikel 1 – Zweck des Reglements

Dieses Reglement konkretisiert die Statuten der EMECOM und regelt die Bedingungen für die Mitgliedschaft, die Mitgliedsbeiträge sowie die Teilnahme an Veranstaltungen des Vereins.

Artikel 2 – Mitgliedschaft

Arten von Mitgliedern

Ordentliche Mitglieder: Natürliche Personen, die den Vereinszweck unterstützen.

Aufnahmebedingungen

- Die Mitgliedschaft steht allen Interessierten offen, die Eden Method, Energy Medicine oder ähnliche Methoden unterstützen.
- Für bestimmte Vorteile (z. B. Vergünstigungen bei Veranstaltungen) kann der Vorstand den Nachweis von Ausbildungen oder Kursen verlangen (z. B. Certified Practitioner).

Rechte der Mitglieder

- Teilnahme- und Stimmrecht an der Mitgliederversammlung.
- Zugang zu den vom Verein organisierten Angeboten und Informationen.

Pflichten der Mitglieder

- Bezahlung des Mitgliederbeitrags.
 - Einhaltung der Statuten und Reglemente.
 - Unterstützung des Vereinszwecks.
-

Artikel 3 – Mitgliedsbeiträge

- Die Höhe der Mitgliederbeiträge wird durch die Mitgliederversammlung festgelegt.
 - Der Jahresbeitrag ist bis spätestens 31 März (Ausnahme: für 2025/26 muss der Mitgliederbeitrag bis 31. Dezember 2025 entrichtet werden, um von den Portugal Vergünstigungen zu profitieren) zu entrichten.
-

Artikel 4 – Veranstaltungen

Zweck

Die Veranstaltungen dienen der Förderung und Verbreitung von Energy Medicine sowie der Vernetzung der Community.

Teilnahmebedingungen

- Veranstaltungen stehen grundsätzlich allen Mitgliedern offen.

- Für bestimmte Formate (z. B. Fortgeschrittenen-Workshops) kann eine vorherige Ausbildung (z. B. Essentials, Certification Training) erforderlich sein.

Anmeldung und Bezahlung

- Die Anmeldung erfolgt schriftlich oder über das Online-Buchungssystem.
- Mit der Anmeldung wird die Teilnahme verbindlich.
- Die Teilnahmegebühr ist innerhalb der angegebenen Frist zu bezahlen.

Stornierungen

- Bei Rücktritt der Teilnehmenden besteht grundsätzlich kein Anspruch auf Rückerstattung.
- Es ist jedoch möglich, eine Ersatzperson zu benennen, die den Platz übernimmt. In diesem Fall fallen keine zusätzlichen Kosten an.
- Sollte der Verein eine Veranstaltung absagen müssen, werden bereits bezahlte Teilnahmegebühren vollständig zurückerstattet, abzüglich allfälliger administrativer Kosten.

Fotos und Videos

- Während der Veranstaltungen können Fotos und Videos gemacht werden.
- Mit der Anmeldung erklärt sich der Teilnehmer damit einverstanden, dass diese Aufnahmen vom Verein für Dokumentations- und Community-Zwecke (z. B. Website, Newsletter, Social Media) genutzt werden dürfen.
- Teilnehmer, die nicht fotografiert oder gefilmt werden möchten, informieren den Verein bitte schriftlich vor Veranstaltungsbeginn.

Reise, Unterkunft und Verpflegung

- An- und Abreise, Unterkunft sowie Verpflegung sind Sache der Teilnehmenden und liegen in ihrer eigenen Verantwortung.
- Der Verein übernimmt hierfür keinerlei Organisation oder Haftung.

Artikel 5 – Haftung und Versicherung

Die Teilnahme an allen vom Verein organisierten Veranstaltungen erfolgt auf eigene Verantwortung.

Jeder Teilnehmerin ist selbst für einen ausreichenden Versicherungsschutz (z. B. Unfall-, Kranken- oder Haftpflichtversicherung) verantwortlich.

Der Verein übernimmt keinerlei Haftung für Personen-, Sach- oder Vermögensschäden, die im Zusammenhang mit der Teilnahme entstehen könnten.

Artikel 6 – Inkrafttreten

Dieses Reglement wurde vom Vorstand am 17. September 2025 beschlossen und tritt am gleichen Tag in Kraft.

Es kann durch Beschluss der Mitgliederversammlung mit einfachem Mehr angepasst werden.

Unterschriften:

Die Vorsitzende

Martina Zähler-Scheel

Co-Vorsitzende

Hazel Macfarlane